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Wie zijn wij?

Scout en Gidsen Were di - Bos en Leie:

Wij zijn Scouts en Gidsen Were di – Bos en Leie of korter gezegd Scouts en Gidsen Latem. Wij zijn een

groep van 260 fantastische leden en een gemotiveerde, 20- koppige leidingsploeg. Elke zaterdag-

namiddag is er een vergadering van 14u00 tot 17u00. De leden komen dan naar de scouts om

avontuurlijke spelletjes te spelen, bij te leren en vooral om zich te amuseren in ons scoutslokaal, de

Nark genaamd. Naast de wekelijkse 'vergadering' organiseren we ook grotere activiteiten en

weekends en een zomerkamp. Verder organiseert de scouts evenementen zoals de openings- bar,

de lente bar, een spaghettiavond, het groepsfeest,…

KSA Deurle:

De KSA Deurle is een geëngageerde, kleinschalige jeugdbeweging. Met een 15 vrijwillige leiding,

organiseren we iedere zondagnamiddag een avontuurlijke, amusante en sociale namiddag voor ieder

kind of jongere uit Deurle of omstreken. We hebben ons lokaal in de Oude Vierschaarstraat waar we

ieder jaar ook dorpsevenementen zoals onze spaghettiavond en streekbierenavond organiseren. Ook

een zomerkamp, weekend en daguitstap behoren tot ons jaarlijks activiteitenpakket.
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Waarom memorandum?

Als jeugdbeweging willen we onze verantwoordelijkheid opnemen door bereid te zijn om te helpen

reflecteren over de belangen en noden van de jeugd. Echter, wij willen ons focussen op onze initiële

opdracht als jeugdbeweging en een programma en werking aan te bieden binnen het kader van de

scouts en de ksa.

Rol van de Jeugdraad

De jeugdbewegingen ‘Scout en Gidsen Were di - Bos en Leie’ en ‘KSA Deurle’ zetelen als adviserende

leden in de jeugdraad. De werking van de jeugdraad is sinds enkele jaren ‘on hold’ gezet door de

combinatie van: geen herstart van de werking na de covid-periode, alsook een gebrek aan

beschikbare jongeren.

Ook de vereniging ‘Jeugdhuis Zwaantje’ werd om die reden ontbonden. Zowel het jeugdhuis als de

‘Speelpleinwerking Oase’ hebben geen vertegenwoordiging in dit verkiezingsmemorandum. Het dient

dus gelezen te worden als een advies vanuit jeugdbewegingen die een groot deel van onze lokale

jeugd vertegenwoordigt. Hieruit kan begrepen worden dat ons engagement ten aanzien van de

jeugdraad beperkt is. Een nieuwe jeugdraad met actief zetelende leden is dus essentieel om het

jongerenbeleid op de kaart te zetten in Sint-Martens-Latem.

“Een jeugdraad kan verschillende taken hebben, afhankelijk van het engagement en het aantal

jongeren in de jeugdraad kan je meer of minder doen. De jeugdraad is het beste kanaal dat kinderen

en jongeren hebben om het (lokale) beleid te beïnvloeden.

De belangrijkste taken zijn:

- Het gemeentebestuur adviseren over (jeugd)beleid

- (jeugd)beleid mee vorm geven en overleg opzetten

- Kinderen, jongeren en jeugdwerk vertegenwoordigen

- Activiteiten en acties organiseren

Verder informatie betreffende adviesraad ‘Jeugdraad’ via de gemeentelijke website:

https://www.sint-martens-latem.be/bestuur-en-beleid/adviesraden/jeugdraad”
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Onze speerpunten

Waarom is de stem van de jeugd belangrijk?

De jeugd representeert klassiek een groot deel van de bevolking die op 13 oktober 2024 zal mogen

stemmen voor de regionale verkiezingen. De betrokkenheid, participatie en politieke bewustwording

zijn dus van belang om te komen tot toekomstige verantwoordelijke burgers. Jongeren brengen frisse

perspectieven en innovatieve ideeën naar voren, wat essentieel is voor de vooruitgang en

vernieuwing binnen een gemeente. Dus? De stem van jongeren is uiterst belangrijk!

Waarom is de stem van de jeugdbewegingen belangrijk?

Jeugdbewegingen spelen een cruciale rol als stem van jongeren bij gemeentelijke verkiezingen omdat

zij direct de zorgen, wensen en ideeën van jongeren vertegenwoordigen. Ze bieden een platform

voor jongeren om actief deel te nemen aan het democratische proces, waardoor hun stem gehoord

wordt in beleidsbeslissingen die hen aangaan. Echter, geloven wij dat een jeugdbeweging ‘neutraal’

terrein zou moeten zijn, waar politieke overtuigingen geen rol mogen spelen, waar elke jongere

zichzelf en evenwaardig moet kunnen zijn. Tenslotte geloven we sterk dat jeugdbewegingen bruggen

bouwen tussen jongeren en lokale politici, wat leidt tot een beter begrip en samenwerking tussen

beide groepen.

Hieruit hebben wij enkel speerpunten gedefinieerd (niet in volgorde van belangrijkheid):

1. Stimulatie van jeugdwerking

2. Faciliteiten voor jongeren

3. Mobiliteit en fietsinfrastructuur

4. Overige

Deze speerpunten en onze bezorgdheden worden verder uitgelegd in dit verkiezingsmemorandum.
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Speerpunt 1: Stimulatie van jeugdwerking

Kampvervoer:

Vorig jaar kregen de jeugdwerkingen een nieuw subsidiesysteem voorgeschoteld. Hierin werd beslist

dat de scouts en KSA niet langer konden rekenen op vervoer van materiaal naar onze kampen, dit in

het kader van 'bevorderen van zelfstandigheid'. Het is een onderwerp dat de voorbije twee jaar reeds

vaak besproken werd en waarbij de verschillende partijen verschillende visies hebben. Echter ervaren

wij, als jeugdwerking, enorm wat extra werk, zorgen en frustraties omtrent het kampvervoer. De

vervangende subsidie bleek als eerste ontoereikend om de bijgekomen kosten volledig te dekken. Ten

tweede (en zo mogelijk belangrijker) lijkt het ons geen duurzame oplossing met oog op de toekomst,

waar het elk jaar zoeken is/zal zijn naar de beste en goedkoopste oplossing. Het blijkt enorm moeilijk

om met de bevoegde diensten opnieuw aan de tafel te zitten, en samen op een constructieve manier

te brainstormen, en te zoeken naar de beste oplossing. Hoe kunnen we samen zoeken naar een

duurzame oplossing die kan werken op de lange termijn?

Organiseren van evenementen:

Zowel de Scouts als KSA organiseren jaarlijks meerdere evenementen, om de jeugdwerking te vieren,

om gezellig samen te zijn of als financiële inzamelactie. Wanneer wij als jeugdwerking een

evenement proberen te organiseren, zijn er vaak problemen: klachten omwille van geluid,

moeilijkheden voor het plaatsen van reclame enz… Wij ervaren dit als vaak weinig

verdraagzaamheid van buurtbewoners, die (zelfs na uitnodiging) niet in direct debat gaan. Het kost

een leidingsgroep enorm veel moeite om zelfs een kleinschalig evenement te organiseren, en stoten

op organisatorisch vlak op de procedure-molen van de gemeente. Een vlottere samenwerking,

helderdere communicatie en duidelijke afspraken met de buurt/ gemeentediensten zouden heel wat

frustraties van de beide partijen kunnen beperken. Zo kunnen we werken aan een onvergetelijk

evenement, met een aangename manier van samenwerken.

Samenwerking jeugdwerking - gemeente:

De samenwerking tussen jeugdwerking en gemeente loopt vanzelfsprekend niet altijd even vlot. Het

botst soms wel eens, maar dat hoort erbij. Wij zijn als overheid en organisatie tot elkaar gedwongen.

Het blijkt dat de aandacht van de gemeente-medewerkers enorm belangrijk is, voor de goede

communicatie die er vandaag is. We merken dat ook die aandacht en communicatie vanuit het

schepencollege erg belangrijk is, en waar we het gevoel hebben dat die begeleiding momenteel

ontbreekt. Hoe kan de samenwerking tussen beiden volgens u nog verbeteren? Wij staan open tot

een constructief gesprek!
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Verdere aandachtspunten omtrent jeugdwerk:

1) De jeugdwerkingen krijgen steeds meer te maken met andere opdrachten. Scouts en KSA zijn

minder en minder een vrijetijdsbesteding, maar worden eerder aanzien als opvang of als

opvoedkundige instelling. Leiding engageert zich om spelletjes en activiteiten te organiseren,

niet om kinderen een opvoeding te geven en hen te leren wat wel of niet kan. Het kan gaan

over pestgedrag (dat vaak start op school), moeilijke thuissituaties of

gedragsproblematieken. Het is dus geen evidentie als leiding om hier mee om te gaan. Dit is

een problematiek/ bezorgdheid die ook andere groepen terug zien in hun werking, en dus

een groter algemeen maatschappelijk probleem is. Vanuit de nationale jeugdwerkingen

(Scouts en Gidsen Vlaanderen en KSA Nationaal) wordt hier momenteel veel op ingezet.

Maar hoe kunnen we dit initiatief doortrekken naar het lokaal niveau?

2) De scouts en KSA worden steeds meer verwacht om deel te nemen aan diverse activiteiten

die in of door de gemeente georganiseerd worden. Hierdoor moeten wij soms activiteiten

annuleren of omtoveren naar activiteiten die niet per se in onze 'core business' zitten.

Evenementen zoals de ‘paaseierenraap’, werden opgericht en georganiseerd door de

jeugdraad, maar vallen volledig op de inzet van Scouts en KSA. Dit dan ten koste van onze

eigen jeugdwerking. Wat is uw mening over de actieve deelname aan gemeente

evenementen? Zijn deze evenementen actueel of is het tijd voor iets nieuws?

3) Duurzaamheid is een 'basisprincipe' voor jeugdwerking, iets waar we steeds aandachtig voor

proberen te zijn. We leveren heel wat inspanningen om de werking zo ecologisch mogelijk te

maken en de afvalberg te verminderen binnen het mogelijke. Deze praktische en mentale

omschakeling maken, en onze leden iets bij te brengen over recycleren, blijkt niet altijd even

eenvoudig als het klinkt. Hoe kunnen we samen met het lokale gemeentebestuur een

duidelijk plan uitstippelen om deze ambities in de toekomst te definiëren, te behalen en te

betalen?
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Speerpunt 2: Faciliteiten voor jongeren

Faciliteiten voor jongeren:

Met het wegvallen/ stopzetten van de activiteiten van het jeugdhuis, is er op heden geen plaats meer

waar jongeren op een veilige manier kunnen samenkomen in onze gemeente. Een plek waar jeugd

gewoon jeugd kan zijn. Ze zijn gedwongen om naar andere etablissementen te gaan (die niet

specifiek gericht zijn op jeugd), of zoeken een openbare plek waardoor ze als hangjongeren

beschouwd worden. Er wordt weinig tot niets gedaan voor de groep 16-22 jarigen die geen lid zijn

van jeugdbeweging of sportclub. Het gaat dan niet enkel om het nachtleven, maar ook om een

gebrek aan initiatieven omtrent vrije tijd vanuit de gemeente. Wat kan een oplossing zijn?

Ontmoetingen voor jongeren:

Verder is er nood aan openbare (sport)infrastructuur in het teken van jongeren. Een openbaar

voetbal-basket- of tennisveld is in Latem een zeldzaam fenomeen. Dit lijkt ons een efficiënte stap om

jongeren zelf naar elkaar toe te laten groeien. We kunnen ons inbeelden dat bepaalde inwoners hier

niet per se warm voor lopen, uit schrik voor overlast, maar er zijn meer dan genoeg voorbeelden uit

de regio, waar dit wél op een correcte manier verloopt. Wij geloven dat met de juiste afspraken, er

zeker een oplossing kan gevonden worden.
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Speerpunt 3: Mobiliteit en Infrastructuur

Fietsinfrastructuur:

Het vervoermiddel voor jongeren bij uitstek? De fiets! Maar de infrastructuur van onze gemeente is

allesbehalve aangepast aan fietsverkeer. Jongeren die dag in, dag uit de fiets nemen om zich te

verplaatsen naar school, naar sport trainingen of jeugdwerking krijgen geen aangepaste

voorzieningen. Als er al een fietspad ligt, is dat vaak heel smal, slecht onderhouden, overgroeid door

hagen, omhoog geduwd door boomwortels of vol met putten en bulten. Ook is er een schaarste aan

fietsenstallingen op centrale plaatsen binnen de dorpskernen. Fietsstraten zijn een bewezen effectief

middel, maar we zijn ervan overtuigd dat ze strategisch ingezet moeten worden, en niet dienen als

wondermiddel. Als jeugd zien we enorme (toeristische) opportuniteiten om heerlijk te fietsen in het

pittoreske landschap, mits een goed uitgeruste fietsvoorziening.

Openbaar vervoer:

Naast de fiets, is het openbaar vervoer (busvervoer) essentieel voor de jongeren om zich te kunnen

verplaatsen. Dit niet enkel naar- en terug van school, maar ook richting andere vrijetijdsactiviteiten.

Het wegvallen van de buslijn (tijdens niet-piekuren) door het dorpscentrum, heeft daardoor enorm

grote gevolgen. De afstand naar de alternatieve bushaltes van de Kortrijksesteenweg is groot en

voegt heel wat tijden moeite toe aan de reistijd. Het lijkt ons voor pendelaars en senioren eveneens

een grote last om zich te verplaatsen richting Station Gent-Sint-Pieters of het stadscentrum van Gent.

Een aangepaste busregeling voor het centrum lijkt ons een enorm belangrijke stap.

Openbare werken:

Een goed voorbeeld was tot kort de Koperstraat, maar daar duurt het meer dan een jaar om de baan

te vernieuwen, met wat als gevolg? Ondertussen geen veilig fietspad. In tegendeel zelfs: een situatie

voor fietsers die nog onveiliger is. Een tweede voorbeeld: de werken aan de Oase en de Scouts. Zowel

de buren als onze werking ondervonden veel last. In alle gevallen is er een duidelijk en wederkerig

patroon: werken duurden verschrikkelijk lang, lagen lange periodes gewoon stil.. Het beeld van een

gemeente als langdurige werf, vormt ook geen veilige omgeving voor jongere kinderen die zich op

straat begeven. Waarom is de planning en monitoring van de openbare werken zo slecht verlopen?

Bovendien heeft de scouts enorme gevolgen gehad voor hun werking, waarbij hun terreinen en

gebouw zeer moeilijk te bereiken waren.
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Speerpunt 4: Demografie en wonen

Huisvesting en betaalbaarheid:

We wonen allemaal graag in Sint-Martens-Latem voor haar groene omgeving en pure schoonheid.

Echter is het voor jonge mensen zo goed als onmogelijk om zich te settelen in de gemeente door de

hoge woningprijzen. Dit is allesbehalve een nieuw probleem, zo zagen we in het verleden 2 jonge en

geëngageerde gemeenteraadsleden (tevens beide oud-leiding van de scouts) vertrekken, in de

afgelopen legislaturen. Uiteraard zijn de hoge woningprijzen een globaler probleem dan SML, maar

wie als jonge twintiger in de buurt van zijn/haar (groot)ouders wilt blijven wonen is zo goed als

genoodzaakt om uit te wijken naar Gent of Deinze. Hierdoor verdwijnt ook stilaan het profiel van een

‘echte’ Latemnaar of Deurlenaar.

Sociaal profiel en gebrek aan twintigers:

De gemiddelde inwoner van de gemeente wordt ouder en ouder. Startende jongeren verkiezen een

woning in de stad, waardoor een groot deel van de bevolking ondervertegenwoordigd is binnen de

demografie van onze gemeente. Twintigers blijven niet plakken omdat ze niet gestimuleerd worden,

waardoor er een zekere vergrijzing optreedt. Wat kan een oplossing zijn?
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Eindwoord

Dit verkiezingsmemorandum is tot slot niet enkel ‘het aankaarten van’ enkel bezorgdheden maar

eveneens een oproep tot hechtere samenwerking tussen jeugd en overheid (gemeente). De

heropstart van de jeugdraad in volgende legislatuur, in welke vorm dan ook, is essentieel om inspraak

en communicatie te verbeteren, om zo tot een betere werking te komen.

In samenwerking tussen:

De jeugdbewegingen ‘Scout en Gidsen Were di - Bos en Leie’ en ‘KSA Deurle’

Vertegenwoordiger
‘Scout en Gidsen Were di - Bos en Leie’:
Cassiman Artuur

Vertegenwoordiger
‘KSA Deurle’:
Ockier Victor

Groepsleiding
‘Scout en Gidsen Were di - Bos en Leie’:
Dessomviele Alixe

Hoofdleiding
‘KSA Deurle’:
Desmet Arthur

Meert Janneke Van Acker Thibault

Voorzitter
Namens bestuur ‘vzw Manitou’:
Van Liefferinge Matthias

Van der Eecken Nolle
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